
1 

 

 

LIT.001.3.2024                                                                

Protokół 

posiedzenia Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów  

w dniu 20 czerwca 2024 r. 

 
 
OTWARCIE POSIEDZENIA 
 
Posiedzenie prowadziła dr hab. Klaudia Koczur-Lejk, prof. US – przewodnicząca Rady Naukowej Instytutu 

Literatury i Nowych Mediów. Posiedzenie odbyło się stacjonarnie z wykorzystaniem systemu do głosowania 

Rada24. Przewodnicząca powitała wszystkich członków na posiedzeniu Rady Naukowej Instytutu Literatury  

i Nowych Mediów. Po stwierdzeniu kworum i sprawdzeniu listy obecności poprzez system Rada24 przewodnicząca 

otworzyła posiedzenie Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów. Lista obecności zawarta w protokole 

z systemu Rada24 stanowi załącznik do oryginału protokołu.    

1. Przewodnicząca Rady Naukowej zgłosiła wniosek o zatwierdzenie porządku obrad. 

Nad wnioskiem przeprowadzone zostało elektroniczne głosowanie jawne. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej  

dr Ewa Hendryk odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, stanowiącym 

załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa przyjęła porządek obrad. Stanowi on załącznik do oryginału 

protokołu.   

 
SPRAWY ORGANIZACYJNE I OSOBOWE 
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych dotyczącej 

kandydatury dr. hab. Krzysztofa Nerlickiego, prof. US na stanowisko dziekana Wydziału Humanistycznego 

Uniwersytetu Szczecińskiego na kadencję rozpoczynającą się z dniem 1 września 2024 r. 

Przewodnicząca RN poinformowała, że zgodnie z postanowieniem Rektora US kandydat zobowiązany jest do 

wystąpienia do Rad Naukowych Instytutów współdziałających z wydziałem na stanowisko dziekana, którego 

kandyduje z wnioskiem o opinię dotyczącą jego kandydatury. Prof. Krzysztof Nerlicki w przesłanym uzasadnieniu 

zgłoszenia przedstawił cele, które udało mu się osiągnąć w latach 2020-2024 i strategię rozwoju Wydziału 

Humanistycznego na kolejną kadencję 2024-2028.  

Głos zabrał dyrektor ILiNM dr hab. Piotr Krupiński, prof. US i powiedział, że współpraca pomiędzy dziekanem,  

a dyrektorem układa się dobrze. 

Wobec braku innych głosów nad wnioskiem przeprowadzone zostało elektroniczne głosowanie tajne. 

Przewodnicząca komisji skrutacyjnej dr Ewa Hendryk odczytała wyniki głosowania, które są zawarte  

w protokole z systemu Rada24, stanowiącym załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa ILiNM podjęła 

uchwałę nr 8/2024 w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów dotyczącej 

kandydatury na stanowisko dziekana Wydziału Humanistycznego Uniwersytetu Szczecińskiego na kadencję 

rozpoczynającą się z dniem 1 września 2024 r. 

 

 

 



2 

 

W kolejnych punktach spraw organizacyjnych i osobowych przewodnicząca przekazała głos dyrektorowi ILiNM  

dr. hab. Piotrowi Krupińskiemu, prof. US. 

Dyrektor oznajmił, że fundusz na nagrody rektorskie dla Instytutu w tym roku wyniósł 98580 zł. Wysokość nagrody 

ustalana jest przy zastosowaniu mnożnika wysokości minimalnego miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego 

dla profesora w uczelni publicznej. W tym roku złożono 11 wniosków, z czego osiem za osiągniecia naukowe,  

dwa za osiągnięcia dydaktyczne i jeden za osiągnięcia organizacyjne. Złożone wnioski do nagrody rektora były 

konsultowane z kierownikami grup badawczych, a głównym kryterium była lista rankingowa. Wśród złożonych 

wniosków dyrektor ILiNM zarekomendował według rankingu punktów cztery wnioski za osiągnięcia naukowe i jeden 

wniosek za osiągnięcia organizacyjne. 

Wobec braku innych głosów przewodnicząca RN zarządziła głosowanie.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów 

dotyczącej poparcia wniosku dr hab. Klaudii Koczur-Lejk, prof. US do indywidualnej nagrody rektora  

I stopnia za osiągnięcia naukowe. 

Nad wnioskiem zostało przeprowadzone elektroniczne głosowanie tajne. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej  

dr Ewa Hendryk odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, stanowiącym 

załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa ILiNM pozytywnie zaopiniowała wniosek, podejmując uchwałę  

nr 9/2024 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej poparcia wniosku dr hab. Klaudii Koczur-Lejk, prof. US  

do indywidualnej nagrody rektora I stopnia za osiągnięcia naukowe. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów 

dotyczącej poparcia wniosku dr. hab. Michała Bajera do indywidualnej nagrody rektora II stopnia  

za osiągnięcia naukowe. 

Nad wnioskiem zostało przeprowadzone elektroniczne głosowanie tajne. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej  

dr Ewa Hendryk odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, stanowiącym 

załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa ILiNM pozytywnie zaopiniowała wniosek, podejmując uchwałę 

nr 10/2024 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej poparcia wniosku dr. hab. Michała Bajera do indywidualnej 

nagrody rektora II stopnia za osiągnięcia naukowe. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów 

dotyczącej poparcia wniosku dr. hab. Marino Balducciego, prof. US do indywidualnej nagrody rektora  

II stopnia za osiągnięcia naukowe. 

Nad wnioskiem zostało przeprowadzone elektroniczne głosowanie tajne. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej  

dr Ewa Hendryk odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, stanowiącym 

załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa ILiNM pozytywnie zaopiniowała wniosek, podejmując uchwałę 

nr 11/2024 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej poparcia wniosku dr. hab. Marino Balducciego, prof. US  

do indywidualnej nagrody rektora II stopnia za osiągnięcia naukowe. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów 

dotyczącej poparcia wniosku dr. hab. Sławomira Iwasiowa do indywidualnej nagrody rektora II stopnia  

za osiągnięcia naukowe. 

Nad wnioskiem zostało przeprowadzone elektroniczne głosowanie tajne. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej  

dr Ewa Hendryk odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, stanowiącym 

załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa ILiNM pozytywnie zaopiniowała wniosek, podejmując uchwałę 
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nr 12/2024 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej poparcia wniosku dr. hab. Sławomira Iwasiowa do indywidualnej 

nagrody rektora II stopnia za osiągnięcia naukowe. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów 

dotyczącej poparcia wniosku dr. hab. Bartosza Wójcika, prof. US do indywidualnej nagrody rektora  

II stopnia za osiągnięcia organizacyjne. 

Nad wnioskiem zostało przeprowadzone elektroniczne głosowanie tajne. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej  

dr Ewa Hendryk odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, stanowiącym 

załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa ILiNM pozytywnie zaopiniowała wniosek, podejmując uchwałę 

nr 13/2024 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej poparcia wniosku dr. hab. Bartosza Wójcika, prof. US  

do indywidualnej nagrody rektora II stopnia za osiągnięcia organizacyjne. 

Kolejne punkty porządku obrad dotyczyły wniosków o przyznanie płatnych urlopów naukowych. Dyrektor 

poinformował, że wpłynęły cztery wnioski dotyczące urlopów naukowych. Wniosek dr hab. Eweliny Kamińskiej-

Ossowskiej, prof. US dotyczy urlopu naukowego, który będzie dedykowany ostatniemu etapowi prac nad książką 

profesorską. Dyrektor ILiNM zarekomendował wniosek do pozytywnego zaopiniowania. Z trzech pozostałych 

wniosków dyrektor zarekomendował wniosek złożony przez dr hab. Annę Kapuścińską-Jawarę i prof. Ingę Iwasiów. 

Wniosek złożony przez dr hab. Tatianę Czerską, prof. US nie uzyskał rekomendacji pana dyrektora. Dyrektor 

zaznaczył, że uzasadnienie wskazane przez prof. Czerską we wniosku dotyczące realizacji indywidualnego planu 

badawczego, nie może być podstawą zarekomendowania wniosku rektorowi i podstawą do udzielenia urlopu. 

Do braku rekomendacji pana dyrektora odniosła się prof. Tatiana Czerska i powiedziała, że nie wiedziała,  

iż informacja o przygotowywaniu książki do dorobku profesorskiego jest potrzebna. Pani profesor odniosła się 

również do rozmowy i konsultacji z panem dyrektorem dotyczącej wniosku urlopowego na początku roku 

akademickiego, w czasie której uzyskała zgodę na złożenie wniosku, a dopiero po jego złożeniu dowiedziała się,  

że pierwszeństwo mają wnioski o profesurę. Pani prof. Tatiana Czerska poprosiła o wycofanie jej wniosku  

z porządku obrad. 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów 

dotyczącej przyznania dr hab. Ewelinie Kamińskiej-Ossowskiej, prof. US płatnego urlopu naukowego  

na okres od 1 października 2024 roku do 28 lutego 2025 roku.  

Nad wnioskiem zostało przeprowadzone elektroniczne głosowanie tajne. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej  

dr Ewa Hendryk odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, stanowiącym 

załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa ILiNM pozytywnie zaopiniowała wniosek, podejmując uchwałę 

nr 14/2024 w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów dotyczącej przyznania 

dr hab. Ewelinie Kamińskiej-Ossowskiej, prof. US płatnego urlopu naukowego na okres od 1 października 2024 

roku do 28 lutego 2025 roku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów 

dotyczącej przyznania dr hab. Tatianie Czerskiej, prof. US płatnego urlopu naukowego na okres  

od 1 października 2024 roku do 28 lutego 2025 roku. 

W związku z tym, że wnioskodawczyni wycofała wniosek, to wniosek stał się bezprzedmiotowy. Przewodnicząca 

RN przeszła do kolejnego punktu obrad. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów 

dotyczącej przyznania dr hab. Annie Kapuścińskiej-Jawarze płatnego urlopu naukowego na okres  

od 1 października 2024 roku do 28 lutego 2025 roku. 

Nad wnioskiem zostało przeprowadzone elektroniczne głosowanie tajne. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej  

dr Ewa Hendryk odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, stanowiącym 

załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa ILiNM pozytywnie zaopiniowała wniosek, podejmując uchwałę 

nr 15/2024 w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów dotyczącej przyznania 

dr hab. Annie Kapuścińskiej-Jawarze płatnego urlopu naukowego na okres od 1 października 2024 roku  

do 28 lutego 2025 roku. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów 

dotyczącej przyznania prof. dr hab. Indze Iwasiów płatnego urlopu naukowego na okres od 1 marca 2025 

roku do 30 września 2025 roku. 

Nad wnioskiem zostało przeprowadzone elektroniczne głosowanie tajne. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej  

dr Ewa Hendryk odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, stanowiącym 

załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa ILiNM pozytywnie zaopiniowała wniosek, podejmując uchwałę 

nr 16/2024 w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów dotyczącej przyznania 

prof. dr hab. Indze Iwasiów płatnego urlopu naukowego na okres od 1 marca 2025 roku do 30 września 2025 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku prof. dr. hab. Jerzego Madejskiego o przyznanie 

Medalu Uniwersytetu Szczecińskiego o. Tomaszowi Dostatniemu. 

Przewodnicząca RN przedstawiła kolejny punkt obrad, który jest związany z pismem, skierowanym do Rady 

Naukowej przez prof. Jerzego Madejskiego. Pan Profesor zgłosił wniosek o przyznanie o. Tomaszowi Dostatniemu 

Medalu Uniwersytetu Szczecińskiego. Pełne uzasadnienie wniosku zostało przesłane z porządkiem obrad. Tomasz 

Dostatni jest dominikaninem i wybitnym katechetą, intelektualistą oraz organizatorem życia kulturalnego, jest 

dobrze znany ze współpracy z Uniwersytetem Szczecińskim, jak również z Instytutem Literatury i Nowych Mediów. 

Ojciec Dostatni jest również związany z polonistyką i jest osobą rozpoznawalną medialnie. W 2023 roku ukazało 

się wznowienie książki pt. W dwóch światach autorstwa Szewacha Weissa i Tomasza Dostatniego. Prof. Madejski 

z pełnym przekonaniem rekomenduje przyznanie Medalu Uniwersytetu Szczecińskiego o. Tomaszowi 

Dostatniemu.   

Wobec braku głosów nad wnioskiem przeprowadzone zostało elektroniczne głosowanie tajne. Przewodnicząca 

komisji skrutacyjnej dr Ewa Hendryk odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, 

stanowiącym załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa ILiNM podjęła uchwałę nr 17/2024 w sprawie 

zaopiniowania wniosku prof. dr. hab. Jerzego Madejskiego o przyznanie Medalu Uniwersytetu Szczecińskiego  

o. Tomaszowi Dostatniemu. 

 
POZOSTAŁE SPRAWY 
 

13. Zatwierdzenie protokołu posiedzenia Rady Naukowej z dnia 18 kwietnia 2024 r.   

Przewodnicząca poprosiła o zatwierdzenie protokołu posiedzenia RN z dnia 18.04.2024 r. Protokół był przesłany 

wraz z porządkiem obrad. Do protokołu nie zgłoszono uwag. Nad wnioskiem zostało przeprowadzone elektroniczne 

głosowanie jawne. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej dr Ewa Hendryk odczytała wyniki głosowania, które  

są zawarte w protokole z systemu Rada24, stanowiącym załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa 
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jednogłośnie zatwierdziła protokół posiedzenia Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów z dnia  

18 kwietnia 2024 r. 

14. Wolne wnioski.    

Dr Barbara Braid odniosła się do opublikowanego zarządzenia Rektora US w sprawie określenia stawek 

wynagrodzenia za pracę w godzinach ponadwymiarowych nauczycieli akademickich w roku akademickim 

2024/2025. Stawki za godziny ponadwymiarowe zostały znacząco obniżone. W przypadku anglistyki nadgodziny 

są nieuniknione, a dyrektor musi korzystać z przywileju, który jest zapisany w przepisach, że pracownik badawczo-

dydaktyczny nie może odmówić do 25% nadgodzin, a pracownik dydaktyczny nie może odmówić do 50% 

nadgodzin. Ogromnie niepokojący jest fakt, że za chwilę wszyscy pracownicy, którzy mają nadgodziny odmówią 

współpracy. Pracownicy badawczo-dydaktyczni muszą pracować naukowo, ponieważ z tego są rozliczani. Pani  

dr Braid powiedziała, że chce aby wybrzmiało to bardzo głośno, iż anglistyka jest w stanie absolutnej rozsypki  

od wielu lat, pracownicy odchodzą na emeryturę, a młodzi pracownicy odchodzą z pracy, bo widzą dla siebie inne 

szanse. Pani Doktor wyraziła swoją opinię, że należałoby zacząć rozmowy na wyższym szczeblu i albo trzeba 

przyjmować mniej studentów na anglistykę, albo należy wspomóc anglistykę w taki sposób, żeby mieć czym 

zachęcić młodych ludzi, aby zostali na uczelni po studiach, albo nowe osoby przyszły do nas pracować.  

Prof. Dorota Sośnicka powiedziała, że pracownicy na niektórych kierunkach nie mają wyjścia i muszą poprowadzić 

zajęcia w ramach godzin ponadwymiarowych, dlatego specyfika neofilologii powinna być uwzględniona,  

a dyrektorzy instytutów powinni wspólnie napisać pismo w imieniu pracowników do władz rektorskich, żeby 

neofilologie potraktować na innej zasadzie. 

Prof. Sławomir Iwasiów zabrał głos w dyskusji zaznaczając, że w związku z tym, iż mamy bardzo niskie stawki 

nadgodzin, to jest to również perspektywa bardzo niskich stawek na umowy zlecenia. Na kierunku dziennikarstwo 

i komunikacja społeczna, gdzie zatrudniani są praktycy i specjaliści, też jest małe zainteresowanie pracą ponieważ 

nikt nie chce pracować, prowadząc zajęcia za tak niskie stawki.  

Przewodnicząca podziękował za dyskusję i przeszła do kolejnego punktu obrad. 

15. Komunikaty przewodniczącej Rady Naukowej. 

Przewodnicząca RN przekazała, że najbliższe posiedzenie RN odbędzie się 11 lipca br. i poprosiła członków  

o obecność na spotkaniu. 

16. Komunikaty dyrektora Instytutu Literatury i Nowych Mediów. 

Pan dyrektor powiedział, że wrócił bezpośrednio ze spotkania konsultacyjnego z władzami rektorskim, na którym 

przedstawiono informację na temat budżetu uczelni na trwający rok i stwierdził, że sytuacja nie jest stabilna. 

17. Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, przewodnicząca dr hab. Klaudia Koczur-Lejk, prof. US zamknęła posiedzenie 

Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów. 

 
Protokół sporządziła:                                                                              
mgr Katarzyna Orłowska              
 
 
 
 

dr hab. Klaudia Koczur-Lejk, prof. US 
Przewodnicząca Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów 

/podpisano podpisem kwalifikowanym elektronicznym/ 
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